
Dz-16.0021.10.2015 

 

Uchwała Nr X/84/15 

Rady Dzielnicy XVI Bieńczyce 

         z dnia 25 czerwca 2015 r. 

 

w sprawie proponowanego poziomu limitu punktów sprzedaży napojów alkoholowych 

 

Na podstawie § 3 pkt.4 lit .h  uchwały Nr XCIX/1510/14 Rady Miasta Krakowa z dnia 12 marca 

2014 r. w sprawie: organizacji i zakresu działania Dzielnicy XVI Bieńczyce w Krakowie (Dz. Urz. Woj. 

Mał. z 2014 r. poz. 1852) Rada Dzielnicy XVI Bieńczyce uchwala, co następuje: 

 

§ 1 .  

Podtrzymuje się stanowisko zawarte w uchwale Nr III/23/15 Rady Dzielnicy XVI Bieńczyce z 

dnia 23 stycznia 2015 r. w sprawie proponowanego poziomu limitu punktów sprzedaży napojów 

alkoholowych, na terenie Dzielnicy XVI Bieńczyce :- tj.  dla sprzedaży napojów alkoholowych 

pow. 4,5 % alkoholu z wyjątkiem piwa: 

do 40 w placówkach handlowych. 

§ 2 .  

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

 

 

Przewodniczący Rady i Zarządu Dzielnicy XVI Bieńczyce  

 

mgr Jan Jarosz  

 

 

 

 

Uzasadnienie: 

Uchwałę podejmuje się na wniosek Komisji Dialogu Obywatelskiego Rady Miasta 

Krakowa o przeprowadzenie ponownych konsultacji w sprawie ilości punktów sprzedaży 

napojów alkoholowych zawierających powyżej 4/5% alkoholu  z wyjątkiem piwa). Rada 

Dzielnicy XVI opowiada się za zmniejszeniem sprzedaży alkoholu w placówkach handlowych 

do 40. 

W powszechnej opinii mieszkańców problemy stwarzają całodobowe sklepy z 

alkoholem, których ilość nie została uszczegółowiona w piśmie Wydziału Spraw 

Administracyjnych UMK. To jest błąd w statystyce, bo inne jest znaczenie sklepu 

całodobowego sprzedającego tylko alkohol oraz batoniki i papierosy, a inne jest znaczenie 

społeczne sklepu ogólnospożywczego, w którym jest stoisko z alkoholem. 

W Dzielnicy XVI jedna grupa mieszkańców żąda całkowitej likwidacji całodobowych 

sklepów z alkoholem, i to natychmiast, gdyż w okolicach tych sklepów dochodzi do zakłócania 



porządku publicznego, bójek, pobić, nawet morderstw. Koło takich sklepów pojawiają się 

żebrzący alkoholicy, którzy  - w razie odmowy datku – często atakują słownie przechodniów, 

a nawet dochodzi do czynnej agresji. W opinii wielu osób istnienie całodobowych sklepów z 

alkoholem jest formą uprzywilejowania konsumentów alkoholu. Trzeba zauważyć, że alkohol 

nie jest artykułem pierwszej potrzeby. 

Druga grupa mieszkańców Dzielnicy uważa, że trzeba zmniejszyć liczbę całodobowych 

punktów sprzedaży alkoholu o połowę albo 1/3 lub ¼. Okolice tych sklepów powinny być 

poddane obserwacji przez monitoring oraz patrole Straży Miejskiej i  Policji. Należy unikać 

zbytniego zagęszczenia punków   sprzedaży alkoholu, jak to jest np. w os. Kalinowym w rejonie 

placu „Kalinex”, gdyż powoduje to zwiększenie przestępstw. Wg informacji Policji w 2013 r. 

we wskazanym rejonie podęto 41 interwencji, z czego 36 interwencji było zgłoszonych przez 

reagujących na naruszenie prawa policjantów, a 5 interwencji było zgłoszonych przez 

mieszkańców dotyczące naruszania porządku. Natomiast w 2014 r. we wskazanym rejonie 

podjęto 84 interwencje, z czego 69 interwencji było podjęte przez policjantów odnośnie 

naruszenie przepisów prawa, a 15 interwencji było zgłoszone przez mieszkańców dotyczące 

naruszania porządku. 

Tak więc w ciągu roku nastąpił dwukrotny wzrost liczby interwencji Policji. Według 

informacji od mieszkańców w okolicach sklepów z alkoholem jest brudno. Wiele sklepów nie 

spełnia wymogów bhp, gdyż nie mają drogi ewakuacyjnej. 

Zmniejszenie limitu punktów sprzedaży napojów alkoholowych będzie zgodne  z 

przepisami ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Artykuł 2 

ust.1 pkt.4 tej ustawy ustala „ograniczenie dostępności alkoholu jest narzędziem kształtowania 

polityki społecznej w zakresie przeciwdziałania alkoholizmowi”. To jest działanie jednostek 

samorządu terytorialnego (art.1 ust.1). 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 


